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Geachte voorzitter, 
 
 
1. Gemeente Halderberge staat er relatief goed voor 
We hebben een sluitende begroting voor de komende drie jaar, we hebben niet teveel 
schulden, dat zien we terug in de gunstige schuldquotes, en voldoende vlees op de botten 
voor tegenvallers, hetgeen we terug zien in een zeer gunstig ‘ratio weerstandsvermogen’. 
Een aantal zaken dat aantoont dat we er als gemeente Halderberge best goed voor staan. 
Dat geeft ruimte om het collegewerkprogramma verder uit te voeren en nieuwe zaken op te 
pakken. Bijvoorbeeld op het gebied van duurzaamheid. 
 
 
2. Duurzaamheid is goed als het praktisch en betaalbaar is 
Voorzitter, Oudenbosch heeft een fantastisch religieus erfgoed. Daarom wordt het ook wel 
‘klein Rome’ genoemd. Een bijnaam om trots op te zijn en een imago waar we meer 
toeristen mee willen trekken. Kijken we echter naar het openbaar gebied zoals bijvoorbeeld 
in Pagnevaart, het West Vaardeke of bij de Coop in Oudenbosch dan zien we veel zwerfafval 
rond de afvalcontainers. Klein Rome? Het lijkt af en toe wel ‘klein Napels’! Daar moet echt 
wat aan gedaan worden. En het is een lastig probleem. Want zeg nou eerlijk, als u met twee 
zakjes plastic bij zo’n oranje container staat, en die blijkt vol, neemt u dan de zakken mee 
terug naar huis? Veel mensen niet. Of er staan al zakken naast de container, dan is de 
verleiding groot om er wat bij te zetten. Dat is niet zomaar op te lossen met nog meer 
handhaving. Wij zeggen altijd: een ‘dumper is een stumper’. Laten we die stumpers 
aanpakken, opsporen en beboeten.  Het college richt zich op het beïnvloeden van het gedrag 
van de inwoners. Waarschijnlijk gaan we van die leuke ‘nepgras-tapijtjes’ met bloemetjes 
aanleggen. Prima, maar dat werkt maar voor even, zoals de portefeuillehouder al eerder 
heeft aangegeven. Voorzitter, de VVD denk dat er nog andere manieren zijn om dumpen te 
voorkomen. Het zou al schelen als onze inwoners hun afval weer gewoon in 1 bak kwijt 
konden. Niet om alles gemengd in het milieu te brengen, maar omdat er goede methoden 
zijn om afval geautomatiseerd te scheiden nadat het is opgehaald. Dat is veel praktischer en 
geeft minder overlast. Ook het provinciale bestuur geeft in haar nieuwe bestuursakkoord 
aan, de komende jaren de mogelijkheid voor nascheiding serieus te onderzoeken en daar 
een initiërende rol in te gaan vervullen. Daarom wil de VVD dat dit als serieuze optie wordt 
meegenomen in het nieuwe afvalbeleid zoals u heeft toegezegd in de beantwoording van de 
artikel 38 vragen van de VVD fractie hierover eerder dit jaar. Wij willen nog een stap verder 
gaan met een proef met nascheiding. Daarvoor dienen wij de volgende motie in. 
 
Voorzitter, vorige week is het klimaatakkoord gepresenteerd. We kunt het er mee eens zijn 
of niet, maar zeker is dat duurzaamheid en omgaan met klimaatverandering de komende 
jaren hoog op de politieke en maatschappelijke agenda’s zal staan. Ook voor de VVD is dit 
een belangrijke prioriteit voor de komende periode. Wij kijken dan ook uit naar de 
resultaten van de klimaatstresstest, de regionale energiestrategie en hoe de grote opgaven 
rond water en energie in de Omgevingsvisie terecht gaan komen. En dan gaan we vervolgens 
kijken naar de uitvoering van al die duurzaamheidsplannen. Die willen wij vooral praktisch 
en betaalbaar houden. In het bijzonder komt dit bijvoorbeeld tot uitdrukking in de 
afvalstoffenheffing en de rioolheffing. We maken nog dit jaar nieuw beleid voor riolering en 
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afval. Daar mogen van de VVD best duurzame ambities in zitten. Maar niet als dit leidt tot 
onverantwoorde kostenstijgingen voor de afvalstoffenafhandeling en onderhoud aan het 
riool. Uitgangspunt voor ons blijft dat de heffingen kostendekkend blijven en hooguit voor 
inflatie worden gecorrigeerd. De VVD bevestigd hiermee nog graag de uitgangspunten van 
de kadernota.   
 
Voorzitter, ik heb net gerefereerd aan het religieus erfgoed.  Wat een mooi project is dat. 
Maar wat ongrijpbaar af en toe, en vooral: risicovol. En uit alle gesprekken die we hier in de 
raadzaal over dit project hebben gehad is wel duidelijk geworden dat alle fracties zich best 
wel zorgen maken over dit project. In dat licht vinden wij het opmerkelijk dat dit project, 
alleen al vanwege de bijzondere status, niet is opgenomen in de risico-paragraaf van de 
kadernota. Graag worden wij met regelmaat op de hoogte gehouden van de voortgang van 
het project, dat natuurlijk ook al gebeurt, maar vooral op de ontwikkeling van de risico’s in 
het project. College, graag ontvangen wij hiervoor een toezegging. 
 
 
3. VVD heeft geld over voor woningen in Stampersgat 
Het college werkt hard aan de ontwikkeling van onze kernen. In Bosschenhoofd, Hoeven, 
Oudenbosch en Oud Gastel zijn er veel woningen bij gekomen of gaat dat binnenkort 
gebeuren. Ook wordt met actiekaarten gewerkt aan het verbeteren van winkelgebieden. Eén 
kern is het kind van de rekening, en dat is Stampersgat. Daar wil de VVD wat aan doen. En 
we zijn ook bereid middelen beschikbaar te stellen om meer woningbouw van de grond te 
krijgen. Daarom vragen wij het college een actualisering van de grondexploitatie te maken 
specifiek voor Stampersgat aan de hand van een analyse van de mogelijkheden en 
knelpunten die zich voordoen in Stampersgat. Daarvoor dienen wij de volgende motie in.  
 
 
4. Actie nodig voor te kleine schoolgebouwen! 
Voorzitter, in het raadsprogramma hebben we opgenomen dat er deze periode samen met 
onze brede scholen een beleidsvisie opgesteld wordt. Van de portefeuillehouder hebben we 
vernomen dat dit proces zich in een afrondende fase bevindt. Ook spreken we niet langer 
over brede scholen maar over kindcentra. Een kindcentrum biedt alles wat een kind nodig 
heeft onder 1 dak; opvang en onderwijs op elkaar afgestemd, plus ruimte voor de 
ontwikkeling van zijn of haar talent in de vorm van sport, muziek, cultuur en andere zaken. 
Één visie, één team, en mogelijk zelfs één aansturing. De VVD fractie ziet het helemaal 
zitten. En uit de werkbezoeken die wij aan het afleggen zijn bij de verschillende basisscholen 
krijgen we precies dezelfde wens terug van zowel onderwijs, kinderopvang als ook bv. de 
bibliotheek. In deze gesprekken wordt ook aangegeven dat de urgentie hoog is, dit kan zo 
geen jaren meer doorgaan. 
 
Voorzitter, wij gunnen alle Halderbergse kinderen zo’n kindcentrum in hun dorp of wijk. 
Maar op dit moment is het helaas zo dat het in Halderberge uit maakt naar welk 
schoolgebouw je kinderen gaan of je die kans ook krijgt. De Regenboog in Oudenbosch heeft 
de fysieke ruimte en is als eerste school daarom doorontwikkeld tot een volwaardig 
integraal kindcentrum. Maar in Oud Gastel trok de opvang al na 4 maanden na de opening 
uit het gebouw omdat er simpelweg te weinig ruimte was. In Bosschenhoofd moet 
Toverbloempje ieder jaar maar afwachten of er genoeg ruimte is en in Hoeven kan Kober bij 
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ongewijzigd beleid de komende 10 jaar de stap maken naar het schoolgebouw wel vergeten. 
Sterker nog, er is op Uniek ondertussen een groep leerlingen in een handvaardigheidslokaal 
gepropt. Geen gelijke kansen voor onze kinderen dus. De VVD fractie wil daar graag 
verandering in aanbrengen. Wij hebben 10 jaar lang oppositie gevoerd tegen het eerder 
gehanteerde ‘ingroeimodel’ waarbij uitgegaan werd van krimp. Minder leerlingen zou dan 
gaan leiden tot meer ruimte voor kinderopvang. In de brief van het college hebben we 
gezien dat hier nu van afgestapt wordt. Wij zijn hier blij mee, maar zijn wel dubbel zo 
nieuwsgierig geworden naar de oplossingen. Wij willen daar als raad graag actief bij 
betrokken worden. Om te beginnen met het behandelen van de nieuwe visie waar uw 
college mee aan de slag is. Wij willen graag debatteren met de rest van de raad en het 
college over de oplossingsmogelijkheden en de impact van de nieuwe visie op de 
onderwijshuisvesting. Kan het college behandeling in de raad van deze visie vóór de 
programmabegroting 2020 toezeggen? Natuurlijk gaan wij zelf over onze eigen agenda maar 
wij zouden graag zien dat het college deze handschoen oppakt en tegelijkertijd 
oplossingsrichtingen presenteert om er voor te zorgen dat onze scholen overal échte 
kindcentra kunnen worden zonder dat de beschikbare ruimte leidend is. Wij nemen daar 
graag onze verantwoordelijkheid voor!  

 
 

5. Betere jeugdzorg begint ‘aan de wieg’ 
De VVD fractie wil dat het college een stevige vinger aan de pols blijft houden. Dat men 
scherp blijft op kansen die zich voordoen en kritisch blijft op de risico’s. Niets is zo kwetsbaar 
en niets draagt zo’n grote verantwoordelijkheid voor onze toekomst als onze jeugd. Dus daar 
moeten wij ons hard voor maken.  
 
Voorzitter, ruim 80% van de kinderen met een jeugdbeschermingsmaatregel komt uit een 
gebroken gezin. Een indrukwekkend getal als je dat op je in laat werken.  Maar toch is het 
wat de VVD fractie betreft heel erg belangrijk dat we juist met het volgen van dit soort 
feitelijke getallen een zo gericht mogelijke preventieve aanpak organiseren. Het gaat vaak 
om kinderen uit gezinnen met gecombineerde problemen: we hebben het dan bijvoorbeeld 
over financiële problemen, relatieproblemen, echtscheidingen, opvoedvraagstukken en 
verslavingen. Steeds vaker worden kinderen de dupe van deze problemen. Vaak dus met 
hoge zorgkosten tot gevolg en veel erger nog: ongelukkige kinderen. Het staat als een paal 
boven water dat een prettig gezinsleven bijdraagt aan een zo zorgeloos mogelijke 
ontwikkeling van onze jeugd. Daarom roepen wij vandaag het college op om te beginnen aan 
de wieg van het probleem door gericht te investeren in vooral de preventieve zorg, waarbij 
rekening wordt gehouden met alle problemen van het hele gezin. Een efficiënte jeugdzorg 
begint met het vroegtijdig oppakken en gelijktijdig optrekken van de verschillende 
hulptrajecten, waardoor zware jeugdzorg in de toekomst voorkomen kan worden. Wat ziet 
het college hier voor extra mogelijkheden om de hulpverlening beter in te richten? Bent u, 
college, bereid hiervoor hele concrete acties op te nemen in de programmabegroting 2020? 
Kunt u deze moeilijke opgave uitvoeren binnen de bestaande budgetten?  
 
Want het budget staat steeds meer onder druk. We kunnen het volgen in de media en 
worden ook goed op de hoogte gehouden door het college in onder andere de 
raadswerkgroep sociaal domein. In de commissievergadering heeft de VVD fractie gevraagd 
wat het college kan doen om het in gesprekken met zorgaanbieders niet langer alleen maar 
over geld te laten gaan. Maar juist over de kwaliteit van de zorg en de tevredenheid van 
ouders en kind. Daar komt de VVD fractie graag vandaag op terug. Hoe kijkt het college aan 
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tegen de besteding van de extra Rijksmiddelen van de komende 3 jaar? In hoeverre gaat of 
kan de inzet van die middelen leiden tot het aan de ene kant het beëindigen van 
tarievendiscussies en aan de andere kant het verstevigen van de kwaliteit van de ingezette 
jeugdzorg? 
 
Voorzitter, samengevat kunnen we vaststellen dat onze mooie gemeente er financieel 
relatief goed voor staat. We willen aandacht voor realistische en betaalbare plannen voor 
verduurzaming. Er moet volgens de VVD fractie meer woningbouw in Stampersgat gaan 
plaatsvinden en er moet actie komen om het groeiende ruimtegebrek in scholen op te 
lossen. Tot slot moet met het beschikbare geld in de jeugdzorg meer kwaliteit geleverd 
worden door problemen vroegtijdig aan te pakken.   
 
Tot zover onze bijdrage voor de eerste termijn van deze algemene beschouwingen. 
 


